
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA  I  URGENT DEL PLE DE  22 DE 
DESEMBRE DE  2020

Identificació de la sessió:

• Caràcter: EXTRAORDINÀRIA i URGENT 
• Data: 22 de desembre de 2020
• Inici: 12:35
• Finalització: 13:40
• Convocatòria: primera i única

Assistents (17)

Batle – President    
Carlos Simarro Vicens

Tinents de Batle
1r Tinent de Batle: Sr. Carlos Darder Rosell
2a Tinenta de Batle: Sra. Maria del Mar Castañer Lozano
3a  Tinenta de Batle: Sra. Catalina Maria Pomar Catany
4t Tinent de Batle: Sr. Sebastián Luís Aguiló Roig
5e  Tinent de Batle: Sr. Joan Ruiz Mesquida 

Regidors: 
Miguel Nadal Vaquer
Andrea Pomar Capó
Laura Celià Gelabert
Gabriel Suau Otero
Joan Carles Simó Artero
Elvira Assumpta Arbona Cortés 
Jaume Mateu Lladó 
Maria de la Cruz Enseñat Alemany 
Maria del Mar Pérez Romero 
Catalina Maria Pizá Plaza 
Jaume Bestard Matas 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

7L
Q

TP
24

Q
2S

Q
44

KP
9W

72
M

G
4M

H
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//s
ol

le
r.s

ed
el

ec
tro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 1
 d

e 
7 



Secretària:
Rosa Ripoll Coll 

Ordre del dia:

1.- EXPEDIENT 4623/2020. APROVACIÓ DE LA FINALITZACIÓ DEL PLA  D'AJUST 
SUBSCRIT EN EL MARC DEL FONS PER AL FINANÇAMENT DEL PAGAMENT A 
PROVEÏDORS. 

2.-  EXPEDIENT  7547/2020.  RESOLUCIÓ  DE  L'AL·LEGACIÓ  PRESENTADA  I 
APROVACIÓ  DEFINITIVA  DE  LA  MODIFICACIÓ  DE  CRÈDITS  PER  CRÈDIT 
EXTRAORDINARI A CÀRREC DEL ROMANENT DE TRESORERIA. 

Constatada l’existència de quòrum legal, el Sr. Batle President obre la sessió.

Desenvolupament de la sessió.

Per  part  de  la  secretaria  es  posa  de  manifest  que  atès  que  es  tracta  d’una  sessió 
extraordinària i urgent, cal en primer lloc, d’acord amb l’article 76 del ROF, declarar el 
caràcter urgent de la sessió. 

El  Batle  President  explica  que ateses  les  dates  de festius  i  atès  la  sentència  relativa  al 
pagament  de l’expropiació de l’Infante Lois, s’ha convocat aquesta sessió plenària  amb 
caràcter urgent, demana la comprensió i el suport a tots els membres de la Corporació. 

Passats a votació, la Corporació, per unanimitat, ACORDA declarar la urgència de la sessió 
del ple de data 22 de desembre de 2020. 

Primer.- Aprovació de la finalització del Pla d’Ajust subscrit en el marc del fons per al 
finançament del pagament a proveïdors. Expedient 4623/2020,

Explica la proposta la regidora d’hisenda, la Sra. Andrea Pomar i diu que és un acte de 
tràmit  arran  de  cancel·lar  els  préstecs  ICO  tal  i  com  es  va  informar  a  la  comissió 
informativa. 

Pren la paraula la Sra. Catalina Pizá i diu que votaran a favor.

La Sra. Celià diu que votaran a favor i que per fi es tanca un pla d’ajust iniciat al 2012 
governant  el  Sr.  Simarro,  gràcies  en  part,  a  la  bona  gestió  econòmica  feta  a  l’anterior 
legislatura. Vol recordar que aquest pla d’ajust era degut a la la llei montoro i que el Sr. 
Batle va ser en el seu moment un gran defensor d’aquesta llei que ha suposat que el nostre 
ajuntament tengui aquest pla d’ajust. D’altra banda, espera que aquesta major flexibilitat 
pressupostària que haurà a partir d’ara reverteixi a tots els sollerics i solleriques. 

Passats a votació, el resultat  de la mateixa és el següent, la Corporació, per unanimitat, 
APROVA: 
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Primer.-   Donar  per  finalitzat  el  Pla  d’Ajust  subscrit  dintre  del  marc  del  Fons  per  al 
Finançament del Pagament a Proveïdors (RDL 4/2012 Dde 24 de febrer), atès que ha acabat 
la seva vigència degut a la cancel·lació del deute que el va motivar.

Segon.-  Comunicar el present acord al Ministeri  d’Hisenda dintre de la rendició del 4rt 
trimestre 2020».

Segon.- Resolució de l’al·legació presentada i aprovació definitiva de la modificació de 
crèdits  per  crèdit  extraordinari  a  càrrec  del  romanent  de  tresoreria.  Expedient 
7547/2020.

Explica la proposta la regidora d’hisenda la Sra. Andrea Pomar i diu que es tracta d’una 
resolució  d’una  al·legació  pròpia.  Exposa  que  al  mes  de  novembre  es  va  aprovar  una 
modificació de crèdit per tal de dotar una partida a càrrec del romanent de tresoreria per duu 
a  terme tres  projectes:  rehabilitació  Patio  Fantasio,  construcció  aparcament  al  carrer  de 
Cetre i la intervenció al poliesportiu de Son Angelats. Segons la regidora en aquest moment 
no tenien el coneixement de la sentència del TSJ de pagament per l’expropiació de l’Infante 
Lois. Afegeix que una vegada s’ha rebut  la sentència, s’ha interposat una al·legació per tal 
de poder encarrilar la modificació de crèdit per poder acatar-la. També explica que a més 
d’habilitar la partida per pagar la sentència es manté el projecte d’actuació al poliesportiu 
reajustant l’import. 

La Sra. Pizá critica que de nou, no es respecten els terminis i que just abans de la sessió 
plenària  s’ha celebrat  la  comissió informativa.  Recorda que al  mes de novembre  es va 
aprovar l’inici per duu a terme uns projectes que costaven al municipi més de sis milions 
d’euros  i que com no tenen coherència política per seguir els projectes que presenten, se lis 
han tombat. La Sra. Pizá es mostra a favor de pagar la sentència. D’altra banda, i pel que fa 
al projecte de Son Angelats diu que no s’han vist els informes tècnics i econòmics de la 
necessitat del mateix. La portaveu d’Unidas Podemos espera que es convoqui en breu la 
comissió  d’hisenda,  sobretot  ara  que  s’aprovaran  els  pressuposts  i,  en  aquest  sentit 
considera que els pressuposts han de servir per fer front a les necessitats reals del nostre 
municipi. 

Pren la paraula la Sra. Celià de Més per Sóller i diu que el Sr. Batle només convoca els  
plenaris quan li interessa a ell i ho fa sense respectar els terminis ni facilitar la participació  
dels partits de l’oposició que representen la meitat  dels ciutadans del municipi. Demana 
perquè el Batle s’al·lega a ell mateix. Considera que el més correcte era convocar als partits 
de l’oposició i fer una nova proposta i cercar un consens per pagar la sentència. Diu que es 
surrealista i que el nostre municipi no es mereix un equip de govern com el que tenim. 
Considera la Sra. Celià que l’equip de govern improvisa a marxes forçades, que han estat 
mesos aturats i només preocupats per fer-se fotos  i que als darrers mesos de l’any els hi 
venen les presses i es es fa tot amb es peus. Afegeix que encara no s’ha pogut veure el 
projecte que s’aprova avui i  que no es respecten els terminis per convocar els plenaris. 
Avisa que han presentat un recurs per anul·lar els acords del ple de novembre perquè es 
varen donar defectes de forma i que dit recurs s’hauria d’haver resolt abans de celebrar el 
plenari d’avui. Demana al Batle perquè no els va convocar la setmana passada quan va tenir 
coneixement  de la sentència  i  que ja al  mes de novembre l’oposició el  va avisar sobre 
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aquest problema i que el Batle ha tardat més d’un mes a reaccionar. Per altra banda, a part 
de la inseguretat jurídica que suposa que els defectes de forma del ple de novembre fan que 
el ple d’avui sigui qüestionable, demana si té cap tipus de sentit que les arques municipals 
destinin més d’un milió d’euros a Son Angelats, quan no han sigut capaços d’habilitar ni 
una línia  d’ajuts,  bonificacions  o exempcions fiscals  per al  teixit  empresarial  de Sóller. 
Demana  que  comencin  a  funcionar  d’una  altra  manera,  que  respectin  els  terminis 
administratius i que amb la situació critica que hi ha actualment, comptin amb l’oposició. 
Diu que el Batle no ha fet cap gest perquè el consistori vagi tot a una.

El Sr.  Jaume Mateu diu que les formes són importants  i que hi ha ajuntaments  que no 
accepten que hi hagi plens quan no hi ha una diferència de 48 hores entre la comissió i el  
ple. Considera que això és dubtós des del punt de vista legal. Avisa que si no es canvia 
aquesta dinàmica prendran les corresponents mesures perquè consideren que és una falta de 
respecte. D’altra banda, diu que és un procediment estrany que el batle s’al·legui a un acord 
que ha pres el mateix equip de govern. El Sr. Mateu recorda que al ple de novembre ja va 
demanar  que  passaria  si  arribava  la  sentència,  i  que  hi  ha  una  manca  de  previsió  i 
planificació, la qual cosa suposa una feinada als tècnics municipals per res. A més diu que 
el  Batle  sap perfectament  que aquests  projectes  no eren urgents,  que l’equip de govern 
improvisa i treballa «a salto de mata» i que tothom sabia que aquesta sentència arribaria. 
Així mateix, diu que el projecte de Son Angelats que es manté, ni s’ha debatut ni presentat. 
D’altra banda considera que s’ha de pagar aquesta sentència i que s’hauria d’habilitar un 
partida per condicionar  l’Infante Lois i que moltes  escoles d’esport  demanden un espai 
digne. Torna demanar que es respectin els terminis i que no s’improvisi d’aquesta manera i 
menys amb la situació actual. 

Pren la paraula el Sr. Jaume Bestard i considera que la sentència ha implicat la necessitat d’ 
aplaçar els projectes i  que  a diferència de l’anterior equip de govern, no es deixaran en un 
calaix. 

El Sr. Aguió diu no entendre les darreres intervencions i expressions com «de que anau» o 
«amollar el porc dins la marjada» i que es lògic i normal que si arriba la sentència, s’hagin 
aturat els projectes. Considera que és un acte de responsabilitat pagar la sentència i anuncia 
que votaran a favor. 

El Sr. Darder diu que una vegada més, l’oposició fa un espectacle de veure qui la diu més 
grossa i que tan aviat com ha arribat la sentència l’equip de govern ha actuat de manera 
responsable i ha fet les passes necessàries per pagar la sentència. Afegeix que, tal i com ha 
dit el Sr. Bestard, aquests projectes es faran més endavant. Conclou que ells fan feina, cosa 
que no varen fer l’anterior equip de govern.

Pren la paraula la Sra. Andrea Pomar i diu no entendre que l’oposició no vegi urgent pagar 
una sentència i que el seu pagament necessita passar per ple. D’altra banda, diu que no 
improvisen sinó que resolen problemes, acaten una sentència i que actuen amb seny. També 
vol assenyalar que el Sr. Bestard ha explicat el projecte de Son Angelats i que quan estigui 
més perfilat es tornarà a convocar la corresponent comissió informativa. 

El Sr.  Mateu diu que les darreres intervencions   de l’equip de govern només posen de 
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manifest  la  manera  de  funcionar  que  tenen.  Demana  que  siguin  mes  coherents  i 
respectuosos amb la gent que fa feina aquí. 

La Sra. Pizá vol puntualitzar que el Sr. Bestard ha donat dues pinzellades del projecte de 
Son Angelats però que no tenen coneixement del mateix. També critica que s’ha deixat tot 
el tema de la eficiència energètica del pavelló fora i lligada a una futura subvenció. Diu que 
ja ha manifestat als darrers divuit mesos que per l’equip de govern l’oposició és un zero a 
l’esquerra i que l’oposició té ganes d’aportar i que no se’ls hi deixa. Vol recordar que el 
consistori  està  format  per  17  regidors  i  que  representen  a  la  meitat  dels  ciutadans  del 
municipi. 

La Sra. Pomar vol donar l’enhorabona a la interventora per la feina feta. 

El  Sr.  Batle  agraeix  a  la  Sra.  Celià  la  seva teatralitat  i  diu que es  pot  govern de dues 
maneres: una a toc de «you tube» i  intentar fer demagògia per treure un titular i una altra 
tenint en compte quines son les necessitats del municipi, fent feina cada dia, complint el 
programa electoral. Diu que l’equip de govern  està en aquesta segona línia. 
D’altra banda explica que la modificació de crèdit s’ha fet perquè a finals d’anys es parlava 
per part del Sr. Sánchez i el Sr. Iglesias d’espoliar els estalvis municipals. Diu el batle que 
això finalment,  gracies  a  la  pressió de la  FEMP, es va aturar  i  es va permetre  després 
destinar el romanent de tresoreria. Explica que varen fer ús d’aquesta possibilitat per duu 
endavant tres projectes i que si no s’hagués fet aquella modificació de crèdit no es podria 
ara pagar la sentència i es tendria que esperar al mes d’abril. Segons el Batle això no es 
improvisar, sinó que es actuar amb intel·ligència i de manera enginyosa evitant pagar més 
interessos de demora. Pel que fa a la reclamació de que no coneixen els projectes diu que no 
és cert que la tenen des de fa temps. Diu el Sr. Batle que si torna a governar l’oposició no 
farà res de res i que en canvi ells fan tot el que varen prometre en campanya electoral i que 
l’objectiu es deixar el municipi millor que quan varen entrar.

Passats a votació, la Corporació, per majoria de 9 vots a favor, 1 en contra i 7 abstencions, 
ACORDA:

Primer.-  Estimar l’al-legació presentada i es motiva en la sentència 594/2020 del Tribunal 
Superior Justícia de les Illes Balears, que determina el preu a satisfer per a l’expropiació de 
l’equipament  esportiu anomenat  «Camp de Futbol Infante Lois», suposant un import de 
6.927.108,08.

Segon.- Atesa la redistribució dels projectes a realitzar i atès que ja es va fer un pagament a 
compte per l’esmentada expropiació de 1.620.443,23 euros, les partides pressupostàries que 
s’han d’habilitar dintre del pressupost 2020, són les següents:

PARTIDA CONCEPTE IMPORT

3400/6000000 Resta  de  l’expropiació  de  l’equipament 
esportiu «Infante Lois». Sentència 594/2020 
del TSJIB.

5.306.664,85 

3400/6320100 REFORMA  INTERIOR  POLIESPORTIU 
SON ANGELATS

1.006.447,94
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TOTAL 6.313.112,79

Segon.- Aprovar definitivament l’expedient de modificació pressupostària i publicar-ho al 
BOIB, quedant aprovada la següent modificació, a càrrec dels ingressos i de les despeses:

 Modificacions a càrrec de romanent de tresoreria

Progr. Econ. DESCRIPCIÓ
Consignació 

Inicial
Modificació

Consignació 
Definitiva

Crèdit extraordinari

3400 6000000

Resta de l’expropiació 
de l’equipament 
esportiu «Infante 
Lois». Sentència 
594/2020.

0,00 5.306.664,85 5.306.664,85

3400 6320100
Reforma interior 
Poliesportiu Son 
Angelats

0,00 1.006.447,94 1.006.447,94

  T O T A L 0,00 6.313.112,79 6.313.112,79

Estat d’ingrés:
 

Aplicació 
pressupostar

ia
DESCRIPCIÓ

Consigna
ció 

Inicial
Modificació

Consignació 
Definitiva

87000
Romanent de tresoreria 
per despeses generals

0,00 6.313.112,79 6.313.112,79

 
T O T A L CRÈDITS A 
CÀRREC R. 
TRESORERIA

0,00 6.313.112,79 6.313.112,79

Quan són les 13:40 hores,  el Batle President aixeca la sessió,  de la qual com a secretària 
estenc aquesta acta. 

Vist i plau                                                                                         La secretària 

El Batle-president 
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Carlos Simarro                                                                                 Rosa Ripoll Coll 

Que es doni compliment al que s’ha acordat. 
Sóller, 

El batle                                                                     Davant meu 

Carlos Simarro Vicens                                             La secretària 

S’ha donat compte al Ple, a la sessió ordinària de dia 9 de març de 2021  i s’aprova per 
unanimitat.

La secretària.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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